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Kirjelmä kaupungin vapaa-aikatoimen järjestämiä liikuntaryhmien maksuttomuutta koskien

2246/02.02.00/2019

KHALL 25.11.2019 § 302

Kaupunginvaltuutettu Eeva-Riitta Pappila on lähettänyt 29.10.2019
kirjelmän osoitettuna kaupunginhallituksen ja si vis tys lau ta kun nan jäsenille.

Kirjelmän lähettäjä ilmaisee huolenaiheena kaupungin va paa-ai ka toi men
järjestämät ilmaiset jumpat ja erilaiset liikuntamuodot. Eri lais ten
liikuntamuotojen järjestämisellä on hyvää tarkoittavat ta voit teet, edistää
kaupunkilaisten kunnon ja terveydenhoitoa.

Kirjelmässä todetaan, että Pyhäjärvellä on tosi hyvä kolmannen sek to rin
toiminta, liikunta-alan yrittäjiä ja kansalaisopisto, jotka ovat järjestäneet
vuosikymmenet erilaista liikuntaa Pyhäjärvisille. Lii kun nan järjestämisestä
aiheutuvat kustannukset he ovat ra hoit ta neet osallistumismaksuilla. Edellä
mainituista maksullisista ryh mis tä osallistujia on siirtynyt vapaa-aikatoimen
järjestämiin il mai siin liikuntaryhmiin. Ilmaisiin liikuntaryhmiin siirtyminen on
vai kut ta nut muiden liikunnan järjestäjien liikuntaryhmien osal lis tu ja mää rien
vähenemiseen.

Kirjelmän lähettäjä esittää kaupungin järjestämiin liikuntaryhmiin työ ikäi sil le
ja ikäihmisille osallistumismaksuksi 40 €/vuosi (syk sy-ke vät). Maksua ei
perittäisi lapsilta ja nuorilta. Osal lis tu mis mak su huomioitaisiin vuoden 2020
talousarviota laadittaessa.

Asian selvitystä kaupungin hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen nä kö kul-
mas ta:

Pyhäjärven kaupunginvaltuuston 29.10.2019 § 65 hyväksymässä hy vin-
voin ti suun ni tel mas sa tavoitteeksi on kirjattu mm. elintapojen myön tei nen
kehittyminen lapsilla, nuorilla, työikäisillä ja ikä ih mi sil lä. Tässä yhteydessä
ma ta lan kynnyksen lihaskuntojumpat työ ikäi sil le on kirjattu toi men pi teek si.
Lasten ja nuorten palvelut ja lii kun ta pai kat on kirjattu lähtökohtaisesti
maksuttomiksi. Ikä ih mis ten kohdalla kirjauksena mittarien osalta on lii kun-
ta ryh mi en/mak sut to mi en vuorojen kävijämäärät.

Nykyisen linjauksen mukaan liikuntaryhmämaksuja ei ole peritty. Ar vioi tu na
pelkästään nykyisten kaupungin järjestämien ryhmien työ ikäis ten kä vi jöi-
den lukumäärän perusteella, vuosimaksun (40 eu roa per hlö /vuo si)
maksutuotot olisivat noin 4000 euroa vuo des sa, mikäli kä vi jä mää rä olisi
jatkossakin sama.

Kaupungin vapaa-aikatoimen liikuntaryhmät pyritään aina suun nit te le maan
siten, etteivät ne ole sisällöltään päällekkäisiä yrit tä jien ja yhdistysten
järjestämien ryhmien kanssa. Yksityisten lii kun ta- ja hyvinvointialan
yrittäjien ja järjestöjen palvelutarjonta on myös tärkeää paikkakunnan
elinvoimalle.



Sivistyslautakunta on talousarvioesityksen yhteydessä 5.11.2019 § 86
käsitellyt kirjelmässä esille tuodun maksukysymyksen ja yk si mie li ses ti
esittänyt kaupungin liikuntaryhmien maksuttomuuden jat ka mis ta.

Liitteenä nro 3
- kirjelmä 29.10.2019.

Kaupunginjohtajan päätösehdotus:

Kaupunginhallitus päättää, että eri ikäryhmien lihaskuntojumpat ja muut
liikuntaryhmät säilyvät maksuttomina myös jatkossa. Ta lous ar vios sa 2020
ei varauduta maksutuottoihin kaupungin lii kun ta ryh mien osalta.

Yhteistyölinjauksena yrittäjien ja järjestöjen kanssa jatketaan mal lil la, jossa
kaupungin vapaa-aikatoimen liikuntaryhmät suun ni tel laan siten, etteivät ne
ole sisällöltään päällekkäisiä yrittäjien ja yh dis tys ten järjestämien ryhmien
kanssa.

Päätös:

Eeva-Riitta Pappila esitti, että työikäisiltä peritään 40 € hlö / vuosi osal lis tu-
mis mak su kaupungin järjestämiin liikuntaryhmiin osal lis tu vil ta.

Raija Leppäharju kannatti Eeva-Riitta Pappilan tekemää esitystä.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty pohjaehdotuksesta poikkeava kan na tet-
tu muutosehdotus asiasta, joten asiasta on ää nes tet tä vä.

Puheenjohtaja teki äänestysjärjestys ja -tapaesityksen. Äänestys suo ri te-
taan kädennostoäänestyksenä. Kaupunginhallitus hy väk syi ehdotuksen
äänestysjärjestyksestä ja -tavasta.

Kaupunginjohtajan päätösehdotusta (pohjaehdotusta) kannattivat As ko
Kauranen, Heikki Koski, Pauliaukusti Haapanen ja Jorma Les ki nen.

Eeva-Riitta Pappilan esitystä kannattivat Raija Leppäharju ja Ee va-Riit ta
Pappila.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus on tul lut
kaupunginhallituksen päätökseksi äänestyksen tuloksena 4-2.

Pöytäkirjan liitteenä nro 1
- kirjelmä 29.10.2019.

Kaupunginhallitus piti kokoustauon klo 17.10-17.18.


